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ОХР/ЕУСР и Европска комисија позивају на ратификацију ЦЕФТА-е

Канцеларија  високог  представника  и  специјалног  представника
Европске  уније,  те  делегација  Европске  комисије  у  БиХ,
изражавају разочарење поводом јучерашњег неуспјеха Парламента
БиХ да ратификује Споразум о централно-европској зони слободне
трговине (ЦЕФТА) и очекују од парламентараца да подрже овај
споразум након повратка са љетне паузе.

“Слободна трговина значи више посла и више инвестиција – то је
лекција коју су научиле земље оснивачи ЦЕФТА-е а које су сада
све чланице Европске уније и које сада имају животни стандард
који се не може упоредити са оним какав су имале прије 10
година.” –рекао је високи представник и специјални представник
ЕУ, Мирослав Лајчак.

Савјет Министара Босне и Херцеговине одлучио је да учествује у
ЦЕФТА-и, са циљем да се продубе успостављени трговински односи
међу  земљама  у  региону  и  да  се  на  тај  начин  повећа
конкурентност те привуку директне стране инвестиције. Све ово
су  предуслови  за  стварање  нових  радних  мјеста  и  убрзан  
економски просперитет.
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Босна и Херцеговина је преговарала и потписала Споразум о
централно-европскопј зони слободне трговине (ЦЕФТА) у децембру
2006. године и на тај начин показала да може имати одређену
улогу  у  региону  те  да  држава  може  допринијети  економском
развоју и регионалној сарадњи.

“Важно  је  за  процес  стабилизације  и  придруживања  да  БиХ
испоштује  обавезе  које  је  преузела  током  преговарања  о
међународним споразумима – посебно у ратификацији ЦЕФТА-е.-
рекао је Андре Лис, замјеник шефа делегације Европксе комисије
у БиХ.

Замјена  постојећа  32  билатерална  споразума  о  слободној
трговини  једним  споразумом  који  покрива  мрежу  између  осам
земаља и тржиште од 25 милиона људи, представља велики корак
напријед за БиХ према интеграцији у глобалне економске токове.

Ратифирањем  ЦЕФТА-е,  Босна  и  Херцеговина  би  добила
транспарентније процедуре и на тај начин профитирала, привукла
директне стране инвестиције и повећала извоз.

Једноставан  и  модеран  споразум  какав  је  ЦЕФТА,  земљама
чланицама  обезбјеђује  јасан  оквир  за  заштиту  домаће
индустрије, укључујући и пољопривредни сектор (који је један
од  најосјетљивијих  у  свим  земљама  чланицама  ЦЕФТА-е),
примјењујући  правила  против  дампинга,   правила  заштите  и
компензационих царина. Надаље, ЦЕФТА обезбјеђује и ефикасан
систем арбитраже у случају неспоразума међу земљама чланицама.

Уколико БиХ остане изван ЦЕФТА-е, јаз између БиХ и економија
земаља  чланица  ЦЕФТА-е  ће  се  само  повећати,  додатно
успоравајући  развој  функционалне  тржишне  економије,  што  је
кључни елеменат за европске интеграције.


